



ကညီဂွၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ

မၤနီၣ်မၤယၢ်တၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝီပုၤ

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်

လၢယုၤလံ ၁၄ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 22-135-D1

ဘျးဒဝဲၣ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်- SAC အတၢ်ခးလီၤမျိၣ်သ့ၣ်, တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်ဒီးတၢ်မၤဆါပယွဲ, တၢ်ယုၤဆူၣ်ယုၤစိး, ဒီးတၢ်ကုၣ်ဆူၣ်ပျိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်တၢ်စုၤလီၤခိၣ်ခိၣ်, လၢမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ်

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်တဘျးအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်လၢကစၢၢ်ဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဘျးဒဝဲၣ်ကီၢ်ရၢၣ်, ဖဲလၢမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကီၣ်ကးကရၢ (SAC) ဒိၣ်သးရၢၣ် (ခလရ-၂၆၇) ခးလီၤဝဲမျိၣ်သ့ၣ်လၢ က---သဝီ, သဲခိၣ်က့ၢ်ကရၢၢ်, တီၢ်ပျိၣ်တဲၣ် (တောင်ပျောက်တိုက်) ဟီၣ်ကဝီၤ, ကစၢၢ်ဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ် ဖဲလၢမးရှး ၃၀ သီ ၂၀၂၂နံၣ်ဝံၤအလီၤခိၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤဝဲဆူၣ်သဝီပူၤဒီး ဖိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်, မၤဆါပယွဲ, ဒီးသံကွၢ်သမံသမိးဝဲသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်တဘျးဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲ ထီၣ်သးအဝဲန့ၣ်ဝံၤအလီၤခိၣ် သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပျဲတၢ်ဖုးတၢ်ဒီးလဲၤအိၣ်ဝဲလၢတၢ်လီၤလၢအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ် တဖၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်စ့ၢ်ကီးဝဲဒီး SAC သးရၢၣ်တဖုၣ်အံၤအတၢ်ယုၤဆူၣ်ယုၤစိးဒီး အတၢ်ကုၣ်ဆူၣ်ပျိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.¹

SAC အတၢ်ခးလီၤမျိၣ်သ့ၣ်, အတၢ်ဖိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်တၢ်, ဒီးအတၢ်မၤဆါပယွဲ

ဖဲလၢမးရှး ၃၀သီ ၂၀၂၂ နံၣ် ဂီၤခိ (၄:၀၀) န့ၣ်ရံၣ်အခိၣ်အယၢ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကီၣ်ကးကရၢ (SAC) အခိၣ်သးရၢၣ် (ခလရ-၂၆၇) ခးလီၤဝဲမျိၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဆူ က---သဝီ, သဲခိၣ်က့ၢ်ကရၢၢ်, တီၢ်ပျိၣ်တဲၣ် (တောင်ပျောက်တိုက်) ဟီၣ်ကဝီၤ, ကစၢၢ်ဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ် လၢအအိၣ်လၢ ကညီဒိကလုၣ်စၢဖျိၣ်ကရၢ (KNU) တၢ်ပၤအဖိလၢန့ၣ်လီၤ. သဝီသးပုၤအူအ-- လၢ National Unity Government (NUG) အပဒိၣ်ယုၤထီၣ်ဝဲစံးဝဲလၢ SAC ခးလီၤဝဲမျိၣ်သ့ၣ်လၢသဝီပူၤ မ့ၢ်လၢတၢ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျးအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လၢဖုၤတြၢ်အါရဲၤ ၂၀၂၂နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲတီၢ်အူကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤအီၤ လၢကညီဂွၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယၢ်တၢ်မၤ ဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢ အီၤလၢအဝဲနီၢ်ကစၢၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲၤပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပုၤနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၤထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

အိးထီၣ်ဝဲ NUG အကိုအယိန့ၣ်လီၤ. တချုးလၢအဝဲသ့ၣ်ခးလီၤမျီၣ်သ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်တဟ့ၣ်တၢ်ဒုးပလီၢ်ဆိနီတမံၤဘၣ်. တၢ်မၤပျံၤမၤဖုးဒီးတၢ် ဒုးပလီၢ်ဆိဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ကိုအသီစ့ၢ်ကိးတအိၣ်နီတမံၤဘၣ်. ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခိဖျါ တၢ်အံၤအယိန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲပုၤ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤဝဲမျီၣ်သ့ၣ်ဖဲလၢသဝီဖိလၢအတူၢ်ငါဒီးလဲသးသ့ၣ်တဖၣ် မၤတၢ် လၢ သဝီပုၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ခးလီၤမျီၣ်သ့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ SAC ဒိၣ်သုးရၣ် (ခလရ-၂၆၇) အသုးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤဝဲဆူသဝီပုၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢ SAC အသုးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤလၢသဝီပုၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဖီၣ်ဝဲပုၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အူဘ---- လၢအဟံ်ဃုာ်လၢ သဝီဖိလၢ ပုၤဖီၣ်အိၣ်အကျါတဂၢၤစံးဝဲလၢ “ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်သမံၤသမိးယၢ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်မၤဒၢၣ်မၤလီၤဝဲယၢ် နးနးကလဲာ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်သံကွၢ်သံဒီးယၢ်, ထိယၢ်, ထူတံၢ်ယၢ်, ဒီးယမၤဟူးက့ၤယမိၢ်ပုၤတန့ၢ်နီတစဲးဘၣ် ဒီဖျါလၢအဝဲ သ့ၣ်စၢၤဘာ်ဝဲယၢ်ဃံးဃံးအယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤဘၣ်ဒိယခွဲးယယာ်ဖးဒိၣ်တခါန့ၣ်လီၤ. ယဃုာ်ပုၤဖျဲးယသးတချုး လၢအဝဲသ့ၣ်ကူၣ်ထီၣ်ဝဲလၢကမၤသံဝဲယၢ်အနံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဟီၣ်ဒိၣ်ဒိဘၣ်အပုၤတဝၢ (international community) ကအိၣ်ယိကဒိ ဒီးကွၢ်ကိပုၤထံဖိကိဖိကမျါၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်လဲၤခိဖျါတူၢ်ဘၣ်ဝဲဒံၤန့ၣ်လီၤခါ? အဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤပုၤတသ့ၣ်လၢနီ တမံၤဘၣ်ခါ?” ဒီဖျါလၢ SAC သုးအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒံၤအံၤအယိ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်လၢသဝီပုၤတဘျီလၢဘၣ်. သဝီဖိ တနီၤလဲၤအိၣ်ဝဲလၢစ---သီခါဖျါ ဒီးတနီၤန့ၣ်လဲၤအိၣ်ဝဲလၢ ၁---သဝီ, က့ၤဃုထီၣ်ပြိးဟီၣ်ကဝီ, ကစၢၢ်ဒိၣ်ကိၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤလဲၤအိၣ်ဝဲဒီးအဘူးအတံၢ်လၢတၢ်လီၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတနီၤန့ၣ်လဲၤအိၣ်ဝဲလၢပုၤပုၤလီၤ.



တၢ်ဂီၤဝဲအံၤမ့ၢ်ဝဲအူဘ----အဂီၢ် ဒီးဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အိၣ်ဖဲလၢအဖျါ ၆ သီၣ်ၣ်န့ၣ် ဖဲခ---သဝီ, သဲခိက့ၢ်ကရူၢ်, တီၢ်ပျီၣ်တဲာ်ဟီၣ်ကဝီ, က စၢၢ်ဒိၣ်ကိၢ်ဆၣ်အပုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံ်ဖျါဝဲအူဘ----အခၢ်လၢ အစ့ၣ်တကပၤထီၣ်လုးဝဲခိဖျါလၢ SAC ဒိၣ်သုးရၣ် (ခလရ-၂၆၇) အသုးသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်မၤဆါပယွဲအယိန့ၣ်လီၤ. [တၢ်ဂီၤ-KHRG]

SAC အတၢ်ဃုဆူၣ်ဃုစိးတၢ်

စးထီၣ်လၢလါမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ်လံၤလံၤန့ၣ် SAC အသုးလၢအအိၣ်ခိးတၢ်လၢတၢ်သမံၤသမိးအလီၢ်လၢကျဲကပၤသ့ၣ်တ ဖၣ်ဃုန့ၣ်ဆူၣ်ဝဲပုၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အစ့ၣ်လၢအမၤန့ၢ်ဝဲခိဖျါအဆါသဲးသ့ၣ် ဒီးသဲးသ့ၣ်တပီၢ်လၢတၢ်ဆါန့ၣ်ညီန့ၢ်ဝဲ (၃,၅၀၀) ကူး န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ဟံဝဲ (၄၅၀) ကူးန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ပုၤဝဲသိ (၁) လံးထၢၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဟ့ၣ်ဝဲ SAC သုးသိလံး

ထၢၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်ဘဉ်ဟ့ၣ်ဝဲတၢ်လၢပုၤဃုအီၤတမံၤဂ့ၢ်တမံၤဂ့ၢ် လၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ SAC သုးအတၢ်ဃုဆူၣ်ဃုစိးတၢ်ဒီးအတၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤန့ၣ်အဃိန့ၣ် ဒူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်ဘဉ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဝဲဒီး တၢ်ကီ တၢ်ခဲဒီးတၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖဉ်အါမးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကုၢ်ဆူၣ်ပျီၣ်န့ၣ်ဆူၣ်တၢ်စုလီၢ်ဒိၣ်ခိၣ်

ဖဲလါမးရှး (၂၆) သီ ၂၀၂၂ နံၣ် ဂီၤခီ (၉:၀၀) န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC သုး (ခလရ-၂၆၇) အသုးဖိသ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤဝဲဆူ (ကွဲၣ်ခြံ) သဝီလၢအအိၣ်လၢ သဲခီကံၣ်ကရူၢ်, တီၢ်ပျီၣ်တဲာ်ဟီၣ်ကဝီၤအပူၤဝံၤန့ၣ်လီၤဝဲဆူသဝီဖိ မးအ---အကျးပူၤဒီးဟံးန့ၣ်ဝဲ တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢကျးပူၤသ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. မးအ---ထံၣ်စိဝဲတၢ်ကုၢ်ဆူၣ်ပျီၣ်န့ၣ်ဆူၣ်တၢ်လၢအကျးပူၤ ဖဲလါအဟဲက့ၤလၢအ တၢ်မၤလီၢ်ဖဲဂီၤခီ (၉:၀၀) န့ၣ်ရံၣ်ဒီး (၁၀:၀၀) န့ၣ်ရံၣ် အဘၢၣ်စၢၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. မးအ---စံးဝဲလၢ တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢ ပုၤဟံးန့ၣ်လၢအကျးပူၤသ့ၣ်တဖဉ်လီၤလၢဝဲစုပယီၤအါန့ၣ်ဒီး (၂၀၀,၀၀၀) ကးန့ၣ်လီၤ. အခဲအံၤန့ၣ်မးအ---လဲၤအိၣ်ကဒုဝဲ လၢတၢ်လီၢ်လၢအဂၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖဉ်အံၤဘဉ်တၢ်ဒိန့ၣ်အီၤဖဲလါအ့ၢ်ဖျါ (၇) သီ, ၂၀၂၂ နံၣ် ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဟံးဖျါဝဲမးအ---အကျးပူၤဖဲလါ SAC ခိၣ်သုးရံၣ် (ခလရ-၂၆၇) အသုး သ့ၣ်တဖဉ်ဟဲန့ၣ်လီၤကုၢ်ဆူၣ်ပျီၣ်န့ၣ်ဆူၣ်တၢ်ဖဲလါမးရှး ၂၆ သီ ၂၀၂၂နံၣ် ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. [တၢ်ဂီၤ- KHRG]

ကညီဂိုဝီခွဲယာ်ကရူာ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုာ်ကိာ်
 ကညီဂိုဝီခွဲယာ်ကရူာ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျုတဖုလၢ
 အၢာ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီခွဲယာ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.
KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖုာ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲယာ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်
 လီၤ. **KHRG** ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖုာ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖုာ်အကလုာ်,
 အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖုာ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ
 ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖုာ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒဲန့ၣ်လီၤ.